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25.august 2023 

 

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg 

følgende spørgsmål til Naalakkersuisut. 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Hvilke krav har dem der vil oprette døgninstitutioner svært ved at opfylde? 
  

2. Hvad er optimal tal for klienter, hvilket antal anser Naalakkersuisut som bedst?  

  

3. Har Styrelsen pligt til at hjælpe sådan at dem som der vil bygge døgninstitutioner kan 

opfylde krav?  

a. Hvor mange har man hjulpet? 

 

4. Hvor længe venter dem der vil oprette en døgninstitution på en godkendelse? 

 

5. Er der forskel på servicering for selvstyreejede og private døgninstitutioner? 

 

 

(Medlem af Inatsisartut Agathe Fontain, Inuit Ataqatigiit) 

  

 

Begrundelse: 

 

Der antallet af børn der bliver anbragt uden for hjemmene, er høj, er der et stigende antal 

private døgninstitutioner ud over selvstyrets døgninstitutioner, og der er stor interesse for 

disse. 

 

Der er behov for uddannet arbejdskraft og medarbejdere med uddannelse indenfor behandling.  

 

Blandt andet kan kommuner have svært ved at finde anbringelsespladser. Der er behov for 

passende døgninstitutioner. Folk der ønsker at opstarte døgninstitutioner kan vente i lang tid, 

hvor de blandt andet venter i flere år. 

 

Kvalitet er afgørende for behandlinger, og da kommunerne bruger enorme ressourcer, er det 

vigtigt at servicen hos Styrelsen er af god kvalitet. 

 


